
3روزنامه اخبار صنعت  دوشنبه 10 خرداد 1400     شماره  1663 اقتصاد
با تصويب ستاد تنظيم بازار؛

سازمان بنادر و گمرک مکلف 
به ترخيص 90درصدي 

کالاهاي اساسي شدند
با تصويب ستاد تنظيم بازار، سازمان بنادر 
به صدور  ايران مکلف  و دريانوردي و گمرک 
اساسي  ترخيص 90 درصدي کالاهاي  مجوز 

بدون نياز به دريافت برگه تسويه ارزي شدند.
اسحاق  رياست  به  بازار  تنظيم  ستاد 
جهانگيري معاون اول رييس جمهور، سازمان 
بنادر و دريانوردي و گمرک ايران را مکلف به 
بدون  اساسي  کالاهاي  درصدي  ترخيص 90 
سوي  از  ارزي  تسويه  برگه  دريافت  به  نياز 

صاحبان کالا کرد.
و  ايران  گمرک  مصوبه،  اين  اساس  بر 
ارزي  تعهد  دريافت  با  مجازند  بنادر  سازمان 
از صاحب کالا )واردکننده( و همچنين مجوز 
از وزارت جهاد کشاورزي براي ذرت، کنجاله، 
جو، دانه هاي روغني و همچنين اخذ مجوز از 
)وزارت صمت(  ايران  دولتي  بازرگاني  شرکت 
براي روغن خام و گندم، تا 90 درصد کالاهاي 
ترخيص  را  بنادر  انبارهاي  در  اساسي موجود 

کنند.
گفتني است ترخيص قطعي کالا منوط به 
دريافت برگه تسويه ارزي يا کد رهگيري تأمين 

ارز از بانک هاي عامل خواهد بود.
نيز  و صمت  کشاورزي  جهاد  وزارت  دو 
پرداخت مجوزهاي لازم  در  تسريع  به  مکلف 
بوده و نبايد طي تشريفات قانوني، معطلي براي 

صاحبان کالا در پي داشته باشد.

مديرعامل گهرزمين اعلام کرد:

 دوران طلايي وزارت صمت 
با حضور رزم حسيني

مديرعامل گهرزمين: تلاش هاي آقاي رزم 
حسيني ماندگار و قابل تحسين مي باشد.

به گزارش روابط عمومي و امور بين الملل 
شرکت سنگ آهن گهرزمين، صبح امروز جلسه 
شوراي مديران گهرزمين با حضور مديرعامل 

اين شرکت برگزار شد.
با  گهرزمين  مديرعامل  جلسه  اين  در 
آقاي  جهادي  اقدامات  و  ها  تلاش  به  اشاره 
مهندس رزم حسيني وزير صمت عنوان کرد: 
دوران تصدي ايشان در وزارتخانه صمت، دوران 

طلايي اين وزارتخانه است.
حسيني  رزم  آقاي  هاي  تلاش  درواقع 

ماندگار و قابل تحسين مي باشد.
ادامه خاطرنشان کرد: درخشش  وي در 
اين وزير کرماني در خصوص کارهاي جهادي 
از جمله: تعيين تکليف و آزاد سازي معادن غير 
فعال، آزاد سازي گمرکات در بحث ورود ماشين 
آلات معدني و موضوع انتقال آب خليج فارس 

به صنعت و معدن ستودني است.
مديرعامل گهرزمين با اشاره به عملکرد 
قابل توجه وزير صمت افزود: آزادسازي معادن 
غيرفعال، خود گام بزرگي در راستاي توسعه و 
آباداني صنعت و معدن کشور و فرصت مناسبي 

براي سرمايه گذاري و اشتغال زايي است.
وي انتقال آب خليج فارس را که در دوران 
وزارت آقاي رزم حسيني صورت گرفت، بسيار 
حائز اهميت و از طرح هاي بزرگ آبي و خاکي 
موجب  طرح  اين  گفت:  و  کرد  اعلام  کشور 
اشتغالزايي و نجات حيات کوير مرکزي ايران 

شد.
لازمه  پايان،  در  گهرزمين  مديرعامل 
موفقيت در هر کاري را تلاش جهادي و برنامه 

ريزي در آن امور دانست.
در اين جلسه، مديران مجموعه گهرزمين 
از اقدامات و فعاليت هاي جهادي وزير صمت 

تقدير و تشکر کردند.

 چادرملو 2 مجوز ديگر 
تاسيس واحدهاي فولادي 

دريافت کرد
و  معدني  شرکت  اخير،  روزهاي  طي 
صنعتي چادرملو پس از اخذ مجوز تاسيس 5 
واحد معدني و صنعتي، نيز موفق به دريافت 

پروانه تاسيس 2 واحد صنعتي ديگر شد .
اين  چادرملو،  عمومي  روابط  گزارش  به 
واحدهاي صنعت فولاد شامل : کارخانه توليد 
ورق آلياژي با ظرفيت 1 ميليون تن در سال، 
و  ريال  ميليارد   135824 گذاري  سرمايه  با 
کارخانه توليد آهن اسفنجي به ظرفيت سالانه 
800 هزار تن، قابل افزايش تا 1 ميليون تن، با 
سرمايه گذاري 21674 ميليارد ريال در استان 

يزد مي باشند .
با راه اندازي اين واحدهاي صنعتي بالغ بر 
1350 نفر بطور مستقيم مشغول بکار خواهند 

شد.

 سرمايه گذاري 
 1350 ميليارد ريالي ايميدرو 

با اشتغالزايي 70 نفري
در  لازم  زيربناهاي  ايجاد  طرح  مجري 
معادن بزرگ و مناطق معدني از آغاز عمليات 
زغال  معادن  به  دسترسي  راه  ايجاد  اجرايي 

سنگ گليران به طول 30 کيلومتر خبر داد.
ايميدرو،  عمومي  روابط  گزارش  به 
به  احداث جاده فوق  افزود:  داريوش ديوديده 
منظور تامين خوراک کارخانه زغال سنگ البرز 

مرکزي در استان مازندارن عملياتي مي شود.
وي با بيان اينکه ميزان اشتغالزايي دوران 
ساخت، 70 نفر به صورت مستقيم است، گفت: 
اين  در  ايميدرو  توسط  ارزش سرمايه گذاري 

طرح، 1350 ميليارد ريال است.
ديوديده گفت: ايجاد راه دسترسي به اين 
معادن، بزرگترين پروژه طرح زيربناها است که 
پايان سال 99  قرارداد آن بصورت EPC در 

منعقد شد.
معادن  در  لازم  زيربناهاي  ايجاد  طرح 
هاي  زيرمجموعه  از  معدني  مناطق  و  بزرگ 

ايميدرو است.

وزير راه :

تکميل پروژه هاي ناتمام 
سنواتي رو به پايان است

وجود  به  اشاره  با  شهرسازي  و  راه  وزير 
تعداد قابل توجهي پروژه بزرگ عمراني نيمه 
تمام سنواتي گفت : بخش عمده اين پروژه ها 
طي هشت سال گذشته به سرانجام رسيده و 

تکميل مابقي رو به پايان است.
جاده  افتتاح  حاشيه  در  اسلامي  محمد 
واحد  هزارو708  يک  و  طالقان  هشتگرد- 
مسکوني مهر البرز بيان داشت: بخشي از اين 
آغاز  زمان  از  سال   30 تا   20 بين  ها  پروژه 
عمليات آنها مي گذرد که تعدادي از آنها طي 
و  شده  تکميل  تاکنون  گذشته  سال  هشت 
تلاش ها بر تکميل مابقي تاپايان دولت تدبير 

و اميد معطوف شده است.
وزير راه و شهرسازي گفت : در سه سال 
 ، بودجه  و  برنامه  سازمان  حمايت  با  گذشته 
هاي  سال  به  نسبت  وزارتخانه  اين  اعتبارات 
ماقبل سه برابر شد که به پشتوانه اين حمايت 
عمراني  هاي  پروژه  از  بخشي  توانستيم  مالي 
سنواتي  را از جمله جاده طالقان که 21 سال از 

آغاز آن مي گذرد، تکميل کنيم.
وي ادامه داد: وزارت راه و شهرسازي بستر 
را براي آغاز پروژه هاي جديد در حيطه کاري 
خود در کشور فراهم کرده و تلاش ها براين 
است تا دست دولت آينده براي اجراي پروژه 
هاي جديد باز باشد.وزير راه و شهرسازي بيان 
داشت: حمايت هاي سازمان برنامه و بودجه از 
بخش راه و شهرسازي موجب شد تا سالانه يک 

هزار کيلومتر بزرگراه در کشور ساخته شود.
وي تاکيد کرد که يک برنامه ريزي جامع 
براي ساخت پروژه هاي جديد عمراني در بخش 
راه بين شهري و روستايي کشور انجام شده که 
نقش موثري در روان سازي فعاليت ها در اين 
بخش دارد.وزير راه و شهرسازي با بيان اينکه از 
مجموع 2 ميليون و 200 هزار واحد مسکوني 
مهر کشور تنها تکميل 30 هزار واحدها آنها 
باقي مانده است ،گفت : تلاش بر بسته شدن 
پرونده مسکن مهر تا پايان کار دولت دوازدهم 
معطوف شده است.وي ادامه داد: از کل مسکن 
مهر کشور 770 هزار واحد آنها در دولت دهم 
اميد  و  تدبير  دولت  در  مابقي  و  شد  ساخته 

ساخته و تکميل شده است.
سرانه  تمام  البته  داشت:   بيان  اسلامي 
هاي مسکن مهر کشور شامل مدرسه سازي ، 
مسجد، آب ، برق ، گاز و ساير امکانات رفاهي 
و زير بنايي در دولت تدبير و اميد انجام شده 

است.
 100 حدود  افتتاح  که  کرد  تاکيد  وي 
هزار واحد مسکوني مهر کشور معطل تامين 
انشعابات آب و برق است که قرار است وزارت 

نيرو در اسرع وقت اين نيازها را تامين کند.
در  اکنون   : گفت  شهرسازي  و  راه  وزير 
محرومان  نياز  تامين  و  مسکن  رونق  راستاي 
ساخت 530 هزار واحد مسکوني  طرح اقدام 

ملي در کشور در دست انجام است.
وي درخصوص اهميت جاده طالقان بيان 
داشت: اين مسير در واقع يک جاده گردشگري 
رونق  در  موثري  نقش  و  شود  مي  محسوب 
گردشگري طالقان دارد که با اهتمام وزارت راه 

و شهرسازي پس از 21 سال تکميل شد.

مواد اوليه و کالاهاي اساسي در 
صدر وارداتي ها

خارجي  بازرگاني  اداره  رئيس  گفته  به 
سازمان صنعت، معدن و تجارت )صمت( استان 
تهران در دو ماهه نخست امسال 37 هزار و 
تشکيل  در کشور  ثبت سفارش  پرونده   613
شده که 44 درصد آن ها مربوط به تهران بوده 
و ماشين آلات صنعتي، مواد اوليه و کالاهاي 

اساسي نيز بيشترين کالاهاي وارداتي هستند.
در  کرد:  اظهار  ثمرين  رضائي  هوشنگ 
ثبت  از  درصد   44 امسال  نخست  ماهه  دو 
سفارشات کل کشور در تهران انجام شده است. 
سوي  از  شده  ارائه  آمار  اساس  بر  همچنين 
سامانه جامع تجارت بالغ بر 10 هزار و 599 
پرونده ثبت سفارش توسط کارشناسان سازمان 

صمت استان تهران تائيد شده است.   
پايان  تا  سال  ابتدي  از  وي  گفته  به 
ارديبهشت بالغ بر 16 هزار و 529 پرونده وارد 
که  است  شده  تهران  سازمان صمت  کارتابل 
تعداد 10 هزار و 59 پرونده يعني 64 درصد 
بررسي  دست  در  يا  و  رد  آن  ومابقي  تاييد 

کارشناسان است.
سازمان  خارجي  بازرگاني  اداره  رئيس 
صمت با بيان اينکه تعداد کل سفارشات انجام 
بوده،  پرونده   613 و  هزار   37 درکشور  شده 
گفت که تعداد 27 هزار و 157پرونده يعني 
رد  نيز  پرونده  و 4494  تاييد  آن  درصد   72
شده است و الباقي توسط کارشناسان در دست 

بررسي است.
همچنين به گفته اين مقام مسئول تعداد 
کارت بازرگاني فعال استان تهران برابر با 13 
هزار و 163 فقره، يعني بالغ بر 60 درصد کارت 
فعال کل کشور است.رضائي ثمرين بيشترين 
مواد  آلات صنعتي،  ماشين  را  وارداتي  کالاي 
اوليه و کالاهاي اساسي عنوان کرد و گفت: به 
منظور کمک به توليد داخل و داخلي سازي 
توليد، صدور مجوز واردات براي کالاهايي که 
توليد داخل دارند با دقت خاص صورت گرفته 
و از ورود کالاهايي که در داخل کشور توليد 

مي شود نيز جلوگيري خواهد شد.
گزارش هاي  اساس  بر  که  است  گفتني 
معتقدند  اقتصادي  فعالان  ايسنا،  دريافتي 
کالا  يک  واردات  ممنوعيت  براي  مواردي  در 
و  نمي شود  انجام  درستي  سنجي  ظرفيت 
نمي کند.  مرتفع  را  کشور  نياز  داخل  توليد 
نمونه اخير آن نيز در زمينه مواد اوليه توليد 
پوشاک اتفاق افتاده است. همچنين در مواردي 
ناهماهنگي هايي وجود دارد که باعث مي شود 
بعد از انجام ثبت سفارش به دليل وجود مشابه 

داخلي در کشور، واردات انجام نشود.

اخبار اخبار

وزير امور اقتصاد و دارايي از افزايش 48 درصدي ارزش صادرات 
کشور در دو ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر 
داد و ابراز اميدواري کرد اين روند رو به رشد در صادرات و تجارت 

خارجي تداوم يابد.
در  دژپسند«  »فرهاد  دارايي،  و  اقتصاد  امور  وزارت  گزارش  به 
خبرنگاران  جمع  در  عراق  دارايي  وزير  با  نشست  نوبت  دو  حاشيه 
درخصوص برخي شائبه ها مبني بر فشار دولت به بانک مرکزي براي 
فروش 2 ميليارد دلار ارز و تبديل آن به ريال و تأمين مالي 375 
درست  خبر  اين  افزود:  طريق،  اين  از  دولت  توماني  ميليارد  هزار 
از  برخي  در  ميليارد دلاري که  يا 2.5  ميليارد دلار  زيرا 2  نيست، 
سايت ها يا خبرگزاري ها ذکر شده است از نظر عددي به هيچ وجه 
با آن عدد 375 هزار ميليارد توماني که گفته شده سازگاري ندارد، 
مگر ممکن است دولت در مدت 2 ماه از بانک مرکزي بخواهد معادل 

375 هزار ميليارد تومان را در بازار تبديل به ريال کند؟
وي اظهار داشت: به شدت اين موضوع را تکذيب مي کنم و در 
واقع به جز تنخواهي که از بانک مرکزي هر سال گرفتيم در اين دو 
ماه هيچ دريافتي اضافي نداشتيم، اين رويه يک سابقه ديرينه تاريخي 
است و تاکيد مي کنم که هيچ گونه مطالبه مالي از اين مسير از بانک 

مرکزي نداشته ايم.
از  استفاده  قانوني  فرمول  به  خود  سخنان  ادامه  در  دژپسند 
تنخواه ساليانه اشاره کرد و گفت: بر اساس قانون ساليانه به اندازه 
بانک  گردان  تنخواه  از  مي توانيم  دولت  عمومي  بودجه  درصد  سه 
مرکزي استفاده کنيم و اين فرآيند نيز سيال است؛ به گونه اي که 
ممکن است در ابتداي ماه اين تنخواه دريافت و در طول ماه بر اساس 
سال  در  هم  آن  و سقف  تسويه شود  تنخواه  اين  دولت  درآمدهاي 

جاري 41 هزار ميليارد تومان است.
اقتصادشان  حجم  با  مقايسه  در  عراق  و  ايران  تجارت  حجم 

ناکافي است

وي درخصوص محور گفت وگوها و دستاوردهاي 2 نوبت نشست 
با وزير دارايي عراق و هيات همراه، افزود: حجم تجارت بين ايران و 
عراق در مقايسه با حجم اقتصاد و تجارت دو کشور، قابل توجه اما 

ناکافي است.
آمده،  دست  به  تفاهم هاي  با  کرد  اميدواري  ابراز  اقتصاد  وزير 

ميزان تجارت ميان ايران و عراق بيش از پيش افزايش يابد.
وي با بيان اينکه سابقه ديرينه و فرهنگ مشترک بين ايران و 
عراق چنين اقتضاء مي کند که ما در مورد توسعه روابط اقتصادي 
دو کشور تدابير ويژه اي بيانديشم، ادامه داد: يکي از بحث هايي که 
به آن پرداخته شد، رفع مشکلات گمرکي دو طرف بود که بحث ها و 
تفاهم هاي خيلي خوبي انجام و قرار شد گفت وگوها و همکاري ها در 

اين زمينه تداوم يابد.
تجربيات  تبادل  توافق طرفين درخصوص  بر  تاکيد  با  دژپسند 
در زمينه فعاليت هاي گمرکي و تسهيل تجارت بازرگانان دو کشور، 
اعلام کرد: در همين خصوص قرار شد رييس کل گمرک جمهوري 
اسلامي، به زودي سفري به عراق داشته باشد و تدابير و هماهنگي هاي 

بيشتري در ارتباط با توسعه روابط تجاري انديشيده شود.
وزير امور اقتصاد و دارايي، موضوع بعدي مورد توافق در مذاکره 

اعلام کرد  را سرمايه گذاري مشترک طرفين  با همتاي عراقي خود 
دو کشور  هر  در  عراقي  و  ايراني  اکنون هم سرمايه گذاران  و گفت: 
مشغول به کار هستند، اما بنا بر مذاکرات قرار شد سازماندهي ويژه اي 
در اين ارتباط داشته باشيم تا حجم سرمايه گذاري خارجي دو طرف 
ديگر  صورت هاي  يا  و  جديد  صنعتي  شهرک هاي  ايجاد  قالب  در 

افزايش يابد.
وي، توسعه همکاري ها در ارتباط با حمل و نقل ريلي مسافر و 
کالا بين دو کشور را از موضوعات ديگر مورد توافق در نشست خود 
با طرف عراقي عنوان و ابراز اميدواري کرد تا اين همکاري ها هر چه 

سريع تر توسعه يابد.
برتري ايران در زمينه لبنيات و کشاورزي

در ادامه »علي علاوي« وزير دارايي عراق نيز طي سخناني در 
با همتاي  ابراز رضايت از گفت وگوهاي ديروز  با  خاتمه اين نشست 
ايراني خود، به تفاهم هاي به دست آمده از جمله تفاهم هاي گمرکي 
و سرمايه گذاري مشترک اشاره کرد و گفت: امروز دو طرف به نتايج 
خيلي خوبي در زمينه هماهنگي هاي گمرکي در همه گذرگاه هاي 

مرزي رسيدند.
آهن  خط  توسعه  و  کشور  دو  بين  تجارت  تسهيل  علاوي، 
شلمچه- بصره را از جمله ديگر تفاهم هاي اين نشست برشمرد که 

مي تواند به گسترش تجارت بين دو کشور کمک شاياني کند.
وزير اقتصاد و دارايي عراق افزود: در زمينه تشويق سرمايه گذاري 
تجار جمهوري اسلامي در عراق به ويژه در زمينه لبنيات و کشاورزي 
به توافق هاي خوبي رسيديم و ايران برتري خوبي در اين زمينه دارد 
ها  زمينه  اين  در  را  جديدي  هاي  توافقنامه  زودي  به  اميدوارم  و 

امضاء کنيم.
روز گذشته ديدار وزير امور اقتصادي و دارايي ايران با وزير ماليه 
عراق و هيأت همراه انجام شد و در اين جلسه درباره زمان بندي و 
چگونگي بازپرداخت بدهي هاي طرف عراقي به ايران مذاکره کردند.

اميد علي پارسا با اشاره به اينکه، ماليات بر خانه هاي خالي عملا از مرداد 
ماه وصول خواهد شد، گفت: زيرساخت اجراي قانون پايانه هاي فروشگاهي تا 

پايان سال تکميل خواهد شد.
با کاهش درآمدهاي نفتي دولت در سال هاي اخير و بروز اثرات مخرب 
آن مثل افزايش کسري بودجه و تورم، اهميت راهبرد تامين مالي دولت 
با درآمدهاي پايدار مالياتي بيش از پيش روشن شده است. انجام فرآيند 
صحت سنجي اطلاعات و اظهارنامه هاي مالياتي توسط عامل انساني از يک سو 
و از سوي ديگر عدم اتصال اطلاعات معاملات با اطلاعات تراکنش هاي مرتبط 
با آنها يا به اصطلاح عدم اتصال اطلاعات رويدادهاي مالي و نظام پرداخت، 
موجب شده تا علاوه بر افزايش فرار مالياتي، ميزان وابستگي بودجه کشور 

به فروش نفت و اثرپذيري اقتصاد از تحريم نيز افزايش يابد.
قانون پايانه هاي فروشگاهي و سامانه موديان مالياتي در سال 98 به 
تصويب مجلس رسيد و به دولت ابلاغ شد. اما با گذشت چند سال از تصويب 

آن پيشرفت خوبي در آن حاصل نشده است. 
 اخيرا سخنگوي کميسيون اقتصادي مجلس از بررسي تکميل سامانه 
پايانه هاي فروشگاهي خبر داد و تاکيد کرد که به نتيجه رسيدن آن سبب 
فراهم شدن بستر اطلاعاتي براي ماليات بر عايدي و مجموع درآمد مي شود.

اميد علي پارسا،  با اشاره به دلايل تاخير در اجراي قانون پايانه هاي 
فروشگاهي گفت: مقوله ماليات يک مقداري با همه مقولات ديگر متفاوت 
است. لذا در  زمينه قانون مذکور بسترهايي ايجاد شده است ما هم به صورت 
تدريجي و گام به گام و هماهنگ با اصناف و گروه هايي که تنش هاي اجتماعي 

ناخواسته نداشته باشد اين کار را  انجام مي دهيم.
وي افزود، ولي بايد بدانيم مثل همه دنيا دير يا زود همه کسب و 
کارهاي کشور بايد کل صورت حساب هايي که صادر مي کنند به صورت امن 
و قابل اعتماد در اختيار سازمان مالياتي قرار بگيرد و قانون پايانه هاي فروشگاه 
سامانه موديان هم اين هدف را دنبال مي کند اين قانون، زيرساخت هاي 

اداري - اجرايي، نرم افزاري و آي تي فراوان و خاصي مي خواهد که اهمين 
امروز پيشرفت هاي اين کار در حوزه هاي مختلف قابل قبول و شايسته است 
ولي ما نحوه فراخوانمان به گونه اي است که اين روند بدون تنش اجتماعي 
و حداقل کردن تنش اجتماعي باشد. چون واقعا مردم در نهايت به دادن 
ماليات حقه يا عادله ايراد ندارند. مشکل وقتي است که فکر مي کنيم ديگران 
ماليات نمي دهند.همين موضوع است که ما هماهنگ با اصناف و مجموعه 

زيرساخت هايي که فراهم است اين بحث را دنبال مي کنيم.
به گفته رييس سازمان مالياتي،  تا پايان سال 1400  فضاي اداري 
- اجرايي - اجتماعي  و همراه کردن اصناف را به صورت تدريجي حتما به 
نتيجه مي رسانيم و در سال 1401  بحث وصل کردن قابل اعتماد و امن همه 

صورتحسابهاي که اتفاق مي افتد را به نتيجه ميرسانيم.
وي گفت: در  دبيرخانه شوراي فناوري اطلاعاتي  مصوب شد که ما 
استارت اين بحث و اجراي آزمايشي آنرا بتوانيم در همين ايام پيش رو به 
انجام برسانيم. در واقع بحث شروع اجراي آزمايشي و پايلوت اين کار است، 
همانطور که اشاره شد بسترها آماده است و ما فکر مي کنيم همين روزها 
قاعدتا اگر آمادگي باشد، اجراي پايلوت قانون انجام خواهد شد. در واقع بستر 
لازم براي شروع پايلوت را فراهم کرديم.به گفته پارسا، ما به عنوان مجري 
فکر مي کنيم مقوله ماليات بالاخره با مقولات ديگر متفاوت است و همراهي 
اجتماعي همراهي مردم و همراهي اصناف و فراهم بودن زيرساخت هاي 
اجرايي را ميطلبد،   فکر مي کنم افتتاح و بهره برداري از زيرساختها به صورت 

پايلوت به احتمال زياد در خرداد ماه است.
رييس سزامان مالياتي گفت: بر اين اساس طيف مشخصي از کسب 
و کارها فرايند ثبت نامشان را بر اساس اين قانون انجام خواهند داد. فرآيند 
ثبت نام صدور صورتحساب و وصل شدن کليه صورت حساب ها به سازمان 
مالياتي بدون اينکه هنوز به دريافت ماليات برسد، صورت خواهد گرفت تا 

جمع آوري ديتا نهايي شود.

وي با اشاره به آخرين وضعيت ماليات بر خانه هاي خالي گفت: در 
خصوص ماليات بر خانه هاي خالي يک قانون جديد داريم که براي پوشش 
ضعفهاي قانون قبلي در قانون بودجه لحاظ شد. قانون قبلي اثربخشي لازم  را 
نداشت براي انجام آن رسالتي که وجود داشت اگر چه خود سامانه مربوطه 

هم آماده نشده بود.
به گفته رييس سازمان مالياتي کشور قانون جديد مي گويد که 4 ماه 
بايد خانه خالي باشد بعد از 4 ماه طبق اطلاعات آن سامانه که همکاران ما در 
وزارت راه و شهرسازي مسئوليتش را برعهده دارند اطلاعات و ديتايش را در 
اختيار سازمان مالياتي قرار مي دهند. بنابراين خانه اي بايد 120 روز خالي 
بوده باشد و بعد از 120 روز خالي بودن در سال، بايد خالي باشد بعد وزارت راه 
و شهرسازي با سامانه شان به ما اطلاع بدهند و ما مي رويم دنبال تشخيص 
و اخذ ماليات. بنابراين حداقل تا پايان تير ماه و ابتداي برج 5، گرفتن اين 
ماليات به اين شکل تصريح شده در قانون امکانپذير نيست وي افزود، از مرداد 
ماه به بعد هر خانه اي که يک روز خالي باشد مشمول اين قانون مي شود. 
بنابراين، توصيه اکيد من به همه مردم اين است که حتما خانه هايشان را 
قيمت عادله و متعادل اجاره بدهند مشمول آن ماليات نشوند چون ان ماليات 
بسيار سنگين است يعني چيزي حدود نصف اجاره ماهانه مي شود و عدد 

خيلي بالا و موثري است.
صاحبان خانه هاي خالي بايد نصف اجاره ماهيانه را به عنوان 

ماليات پرداخت کنند!
پارسا تاکيد کرد، مبناي وصول ماليات به ميزان روزهايي که  يک خانه 
خالي است مربوط ميشود، يعني 4 ماه يک خانه بايد خالي باشد تا مشمول 
اين ماليات شود ولي بعد از 4 ماه ديگر به تعداد آن مدتي که  ملک خالي 
است مشمول ماليات مي شود. بنابراين باز هم تاکيدم بر اين است که اين قانون 
به شدت جرائمش سنگين است و لازم است که تمام کساني که خانه خالي 

دارند از همين الان تدبير بکنند و خانه هايشان را اجاره بدهند.

مهرداد جمال ارونق، از لغو ثبت سفارش براي واردات کالا به 
مناطق آزاد و ويژه اقتصادي خبر داد.

در حالي از سال 1397 مناطق آزاد و ويژه اقتصادي مشمول 
مصوبه ثبت سفارش براي واردات کالا شد که تازه ترين اعلام معاون 
فني گمرک ايران از عدم نياز به مجوز ثبت سفارش، براي واردات 

کالا به اين مناطق يا ترانزيت بين آن ها حکايت دارد.
مهرداد جمال ارونقي معاون فني گمرک ايران با اشاره به اينکه 
بر اساس مصوبه هيات وزيران در سال 1397، واردات کالا در مناطق 
آزاد يا ترانزيت کالا بين مناطق آزاد تجاري - صنعتي و ويژه اقتصادي 
ملزم به انجام ثبت سفارش بوده است، گفت:، اما طي آخرين تصميم 
اخذ شده و ابلاغ معاونت حقوقي رئيس جمهور و معاونت امور مجلس 
ويژه  و  آزاد  مناطق  مقاصد  با  کالا  خارجي  ترانزيت  اقتصاد،  وزارت 
اقتصادي از مبدأ ساير مناطق آزاد و ويژه اقتصادي و يا مبادي ورودي 

کشور، بدون نياز به ثبت سفارش انجام خواهد شد.
به گفته وي، با لغو الزام ثبت سفارش، واردات کالا به مناطق 
آزاد و ويژه اقتصادي يا ترانزيت کالا بين مناطق صرفاً بر اساس ثبت 
آماري کالا و اعلام توسط دبيرخانه شوراي عالي مناطق آزاد و ويژه 

اقتصادي انجام خواهد شد.

ارونقي افزود: همچنين مقرر شد سازمان هاي مناطق آزاد و ويژه 
اقتصادي همه اطلاعات کالاهاي وارد شده را به صورت بر خط در 

اختيار گمرک ايران قرار دهند.
لازم به يادآوري است که تا قبل از اجباري شدن ثبت سفارش 
در مناطق آزاد و ويژه، اين مناطق از ثبت سفارش براي واردات کالا 
معاف بود و در زمان تصويب اين الزام که به دليل تغيير سياست هاي 
دليل  به  واکنش هايي  با  بر گرفت،  در  نيز  را  مناطق  و  اعمال  ارزي 

مغايرت با قوانين و مقررات و ماهيت مناطق همراه شد.
نشست  اين  در  گفت:  همچنين  ايران  گمرک  فني  معاون 
مشترک توافق شده است که با همکاري گمرک ايران افزايش تعداد 
رديف تعرفه هاي کالاي مجاز همراه مسافر )در کارگروه مورد نظر( 

در دستور کار قرار گيرد.
با پليس  ارونقي در ادامه به توافق بين دبيرخانه شوراي عالي 
افزود: ترانزيت خارجي خودروهاي سواري  راهور ناجا، اشاره کرد و 
داراي پلاک و شماره گذاري شده در مناطق آزاد پس از انجام ثبت 
آماري مورد تأييد دبيرخانه شوراي عالي، مابين مناطق آزاد تجاري، 
لوکس  و  آمريکايي  خودروهاي  مشمول  اما  است،  بلامانع  صنعتي 

نخواهد بود.

قانون  به ماده 66  اشاره  با  ايران همچنين  معاون فني گمرک 
ورودي  مقرر شد حقوق  انجام شده  توافق  امور گمرکي گفت: طي 
مواد اوليه خارجي پرداخت شده واحدهاي توليدي مستقر در مناطق 
مربوطه  مقررات  رعايت  با  صادرات،  از  پس  اقتصادي  ويژه  و  آزاد 

استرداد شود.
ارونقي به ديگر توافق صورت گرفته في مابين دبيرخانه شوراي 
عالي مناطق آزاد و ويژه اقتصادي، گمرک ايران و بانک مرکزي اشاره 
کرد و افزود: به منظور رفع مشکلات تسويه ارزي کالاهاي وارده به 
اجرايي مستقر در  اقتصادي مقرر شد گمرکات  ويژه  و  آزاد  مناطق 
تعيين  خصوص  در  را  لازم  همکاري  ايران،  گمرک  و  ويژه  مناطق 
گفت:  همچنين  آورند.وي  عمل  به  وارده  کالاي  استنباطي  ارزش 
انبار کالاهاي وارده به مناطق ويژه  مقرر شد ورود اطلاعات قبوض 
اقتصادي توسط سازمان مسئول آن منطقه در سامانه گمرک ايران يا 

در سامانه خاص مناطق با ايجاد ارتباط سامانه اي انجام شود.
گمرک  در  معاونت  اين  کرد:  اضافه  ايران  گمرک  فني  معاون 
آزاد  مناطق  عالي  شوراي  دبيرخانه  از  نماينده اي  همچنين  و  ايران 
و ويژه اقتصادي مسئول حسن اجراي اين توافقات و همچنين رفع 

مسائل و مشکلات مربوطه، في مابين خواهند بود.

و  صنعت  بخش  پيوند  گفت:  کشاورزي  جهاد  وزير  مقام  قائم 
کشاورزي در قالب زنجيره هاي ارزش پنبه بسيار حائز اهميت است و 

مي تواند کشور را در توليد پنبه به خودکفايي برساند.
به گزارش وزارت جهاد کشاورزي، مراسم رونمايي تمبر دومين 
همايش ملي روز جهاني پنبه به همراه نمايشگاه آثار برگزيده مسابقه 
عکاسي با موضوع »پنبه طلاي سفيد« با حضور عباس کشاورز قائم 
پنبه  ابراهيم هزارجريبي مجري طرح  و  مقام وزير جهاد کشاورزي 

وزارت جهاد کشاورزي برگزار شد.
در اين مراسم، عباس کشاورز قائم مقام وزير جهاد کشاورزي 
اظهار کرد: دو سال پيش يک نشست با بخش صنعت و کارخانجات 
نساجي شهرستان کاشمر داشتيم و تفاهم نامه اي را براي محصول 

مهم پنبه منعقد کرديم که ارزش افزوده بالايي دارد.
وي افزود: اين محصول در دنيا بسيار حائز اهميت است و يک 

روز را براي بزرگداشت آن در نظر گرفته اند.

قائم مقام وزير جهاد کشاورزي تاکيد کرد: دومين همايش ملي 
روز جهاني پنبه در روز 16 مهر سال 99 برگزار شد اما به دليل کرونا 
امکان برگزاري نمايشگاه فراهم نشد و امسال هم مراسم محدود به 

تمبر يادبود و نمايشگاه خواهد بود.
وي در رابطه با توليد پنبه در کشور خاطرنشان کرد: توليد و 
عملکرد پنبه در کشور، رشد خوبي داشته و در حال حاضر حدود 70 
درصد از نياز کشور را در داخل توليد مي کنيم اين در حالي است 
که در سال هاي گذشته حدود 50 درصد از نياز پنبه کشور در داخل 

توليد مي شده است.
کشاورز، ابراز اميدواري کرد: با طرح هاي ارائه شده و حمايت هاي 
و  کشاورزي  بخش  در  پنبه  خودکفايي  صنعت،  و  کشاورزي  بخش 

رونق صنعت نساجي و ساير صنايع حاصل شود.
وي با اشاره به برنامه وزارت جهاد کشاورزي براي تکميل زنجيره 
افزود: شرکت هاي هلدينگ بسيار  تا صنعت نساجي،  از پنبه  ارزش 

خوبي براي پنبه ايجاد شدند و زنجيره ارزش پنبه با مشارکت تعاوني 
پنبه کاران کشور، بخش صنعت و بخش نساجي در حال تکميل است.

قائم مقام وزير جهاد کشاورزي ادامه داد: زيربناي ايجاد زنجيره 
براي پنبه در صنعت وجود دارد و تنها بايد صنايعي که تاکنون از 
پنبه  از  استفاده  به  را  رويه خود  استفاده مي کردند  الياف مصنوعي 
به خاطر حمايت  از بخش صنعت  تغيير دهند.کشاورز ضمن تشکر 
از بخش کشاورزي گفت: امسال چهارمين سالي است که دغدغه اي 
براي خريد پنبه در کشور نداريم و بخش صنعت در تدارک کمباين 

هم به کشاورزان کمک مي کنند.
وي با بيان اين که موافق تشکيل شوراي عالي صنعت نساجي 
هستم، عنوان کرد: در کليه محصولات اگر نقش توليد کشاورزي را 
با بخش هاي پس از توليد پيوند بزنيم هم منافع کشاورزان را برآورده 
کرده ايم و صنايع بالادستي منتفع خواهند شد، بنابراين تشکيل اين 
نوع شوراها براي پيوند بخش کشاورزي و صنعت بسيار ضروري است.

دژپسند اعلام کرد: 

افزايش 48 درصدي ارزش صادرات در 2 ماهه امسال

رييس سازمان مالياتي کشور تشريح کرد؛

مبناي وصول ماليات از خانه هاي خالي

الزام به ثبت سفارش براي واردات کالا به مناطق آزاد لغو شد 

ايران مي تواند در توليد پنبه خودکفا شود

وزير صمت در بازديد از 
کارخانجات نساجي خوي 
اعلام کرد:

راه اندازي شهرک 
سنگهاي تزييني 
در خوي با 
مشارکت ايدرو و 
بخش خصوصي

وزير صنعت، معدن و تجارت در گفتگو با خبرنگاران، 
از راه اندازي شهرک سنگهاي تزييني در خوي با مشارکت 

ايدرو و بخش خصوصي خبر داد.
اين  بيان  با  حسيني  رزم  عليرضا  شاتا،  گزارش  به 
مطلب، پس از بازديد از کارخانجات نساجي خوي در گفتگو 
با خبرنگاران، افزود: به مردم خوب استان آذربايجان غربي 
به خاطر نقش آفريني شان در توليد، تجارت و صادرات 

تبريک مي گويم.
وي با بيان اينکه در تمامي شهرکها و نواحي صنعتي 
که بازديد کرده ام صنعتگران و سرمايه گذاران مطالبه توسعه 
و گسترش فضا را داشته اند، اضافه کرد: واحدهاي صنعتي 
مستقر در شهرکها و نواحي صنعتي براي توسعه کار خود 

نياز به فضاي جديد دارند، همچنين سرمايه گذاران براي 
ايجاد واحدهاي جديد به فضا نياز دارند.

توليد  اينکه  بيان  با  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزير 
در استان آذربايجان غربي به خوبي پيش مي رود، گفت: 
کارخانجات نساجي خوي به گفته مديرعامل در ماه فقط 5 

روز تعطيل است و به صورت 4 شيفت کار مي کند.
رزم حسيني ادامه داد: در اين مجموعه کارخانجات 
هزار نفر مشغول به کارند و طرح توسعه خود را نيز در دست 
سالانه  زرشوران  طلاي  معدن  کرد:  اضافه  دارند.وي  اجرا 
بيش از يک تن توليد مي کند و توليد خود را امسال ميخواد 

20 درصد ارتقا دهد.
وزير صمت با اشاره به اينکه معادن سنگهاي تزييني 

داراي پتانسيلي در خوي وجود دارد، افزود: شهرک سنگهاي 
تزييني را در خوي با مشارکت ايدرو و بخش خصوصي راه 
اندازي مي کنيم.رزم حسيني ادامه داد: استاندار با همکاري 
نمايندگان مردم اين خطه در مجلس هماهنگي هاي لازم را 

در اين خصوص انجام خواهند داد.
گفتني است وزير صنعت، معدن و تجارت در سومين 
روز از سفر به استان آذربايجان غربي از مجموعه کارخانجات 

نساجي شهرستان خوي بازديد به عمل آورد.
استاندار  وزارت صمت،  مديران  و  معاونان  از  جمعي 
آذربايجان غربي، نماينده مردم خوي و چايپاره در مجلس 
و مسئولان استاني و شهرستاني در اين بازديد وزير صنعت، 

معدن و تجارت را همراهي نمودند.


